
Končno 16 let! Kako sem se 
veselil tega dneva, saj sem se 
od tistega trenutka naprej lahko 
vozil čisto uradno z mopedom 
– tudi po glavni cesti v Pliberk, 
v Labot ali kamorkoli sem hotel. 
Seveda smo na gori že veliko 
prej uporabljali to prometno 
sredstvo, takorekoč na “črno”. 
Že z dvanajstimi leti sem s 
“Puh-mopejem” šel po mleko ali 
včasih vozil celo dedeja, če sam 
slučajno ni več mogel. Ravno 
v tem času so na Suhi odprli 
majhno diskoteko z zvenečim 
imenom “Inter dancing”, kamor 
smo mladostniki radi zahajali. 
Ko sem se pozno ponoči vračal 
domov, sem mnogokrat opazoval 
tudi nočno nebo, ki je v tem času bilo še posuto s tisoči svetlikajočimi se 
zvezdami. Kako čudovito! Komaj sem našel veliki voz – uradno se imenuje Ursa 
major, torej Veliki medved - tako gosto so blesketale nebesne lučke. Dandanes 
pa je vse drugače. Zaradi svetlobnega onesnaževanja lahko opazujemo le še 
polovično število zvezd kakor pred petdesetimi leti. Pa to še ni vse.  Znanstveniki 
so dognali, da se je v zadnjih desetletjih znižala biomasa letečih insektov za 
skoraj 80 odstotkov. Tako je močno ogroženo ravnotežje v živalskem svetu.Tudi 
za človeštvo ima svetlobno onesnaževanje negativne posledice, kar se izraža 
v raznolikih zdravstvenih težavah. Vsak od nas pa lahko prispeva k izboljšanju 
tega stanja: 

Uporabljajmo umetno osvetlitev samo tedaj, če jo res potrebujemo!

Nagrada za pametno uporabo razsvetljave pa bi bilo spet nočno nebo, na 
katerem bi se spet razprostirala čudovita rimska cesta.

Pepej Krop

SPOMINI
na čudovito nočno 
nebo
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